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بنز 25 سال پیش، امروز خود را با F200 پیش بینی کرده بود
گروه علمی و آموزشی- مرسدس 
بنز اف200 ایمجینیشــن در نمایشگاه 
خــودرو پاریس 1996 در معرض دید 
عمــوم قرار گرفت. این خودرو به یک 

پیشــرانه 12 ســیلندر 

خورجینی تنفس طبیعی مجهز بود که 
توانایی تولید 394 اســب بخار نیرو و 
570 نیوتن متر گشتاور را داشت. نیروی 
تولیدی پیشرانه توسط یک جعبه دنده 

اتوماتیک 5 سرعته به چرخ های عقب 
خودرو منتقل می شد.

اما چرا اکنون این خودرو را 
به خاطر می آوریم:

برخــی از ویژگی هایی که امروز 
مواردی بدیهی در خودروها محسوب 
می شوند، 25 سال پیش و زمانی 
که مرســدس بنــز اف200 

ایمجینیشن معرفی شد، موارد چشمگیر 
و قابل توجهی بودند که از آن جمله می 
توان به جوی  استیک های این خودرو 

اشاره کرد.
مرســدس بنز در سال 1991 یک 
سری از خودروها پژوهشی که حرف 
"اف" )F( در نام آنها وجود داشــت 
را معرفی کرد کــه این روند با خودرو 
اف100 آغاز شد. پنج سال بعد، اف200 
ایمجینیشــن که به فناوری ها و ابزارک 
های مختلف مجهز شــده بود توسط 

مرسدس بنز معرفی شد. 
این خودرو مفهومی به چراغ های 
جلو دوگانه زنون مجهز شــده بود که 
دارای شــش ماژول مجزا در هر بخش 
بود تا میزان روشــنایی با توجه به پیچ، 
میزان ســرعت خــودرو و آنچه پیش 

روی آن قرار دارد بهینه ســازی شــود. 
چــراغ های عقب خــودرو نیز جالب 
توجه بودند زیــرا از لامپ های نئونی 

منحنی در آنها استفاده شده بود.
یکی از مهم تریــن ویژگی های 
مرسدس بنز اف200 ایمجینیشن کیسه 
های هوای پنجره بود که برای نخستین 
بــار در صنعت خودروســازی بکار 
گرفته می شــد. کیسه هوای راننده نیز 
زیر داشــبورد نصب شده بود زیرا این 
خودرو فاقد یک غربیلک فرمان عادی 
بود. اگر دقت کنید جزئیات کنســول 
یکپارچه و ردپای گذشته اف200 را می 
توان به عنوان زمینه ای برای شکل گیری 
جذابیت های کابین EQS درک کرد. 
بنابراین آن گروهی که تصور می کنند، 
نمونه های مفهومی فقط برای سرگرمی 

توسط خودروسازان برتر جهان معرفی 
می شوند کاملا در اشتباه به سر می برند 
زیرا یک مجموعه منظم حتی برای آینده 
نگری های خود نیز راهبرد مشخص و 
هدفمنــدی را دنبــال می کنــد که در 
چارچوب برنامه هــای کوتاه مدت یا 

بلند مدت به ثمر خواهد نشست.
همچنین، مرســدس بنز اف200 
ایمجینیشــن فاقد آینه های بغل عادی 
بــود. در عوض، مرســدس بنز چهار 
دوربین را در گوشــه های سقف روی 
ستون های خودرو نصب کرده بود. یک 
دوربین نیز در ســپر عقب نصب شده 
بــود و تصاویر همــه دوربین ها روی 
نمایشگرهایی درون کابین خودرو، از 
جمله نمایشگری که در مکان آینه وسط 

قرار داشت، نمایش داده می شد.

یکی دیگر از ویژگی های جالب 
توجه اف200 ایمجینیشن جوی استیک 
های مورد استفاده در این خودرو بود که 
مرسدس بنز از آنها به عنوان سایداستیک 
نــام می برد. دو جوی اســتیک در این 
خودرو استفاده شده بود که یکی روی 
پنل در سمت راننده و دیگری در کنسول 
مرکزی قرار داشت. هر دو جوی استیک 
بــرای یک هدف یعنی هدایت خودرو 
قابل استفاده بودند. فشار به سمت جلو 
برای افزایش ســرعت، فشار به سمت 
عقب برای ترمز و حرکت به سمت چپ 
و راســت برای پیچیدن کاربرد داشت. 
به لطــف این پیکربندی منحصر بفرد، 
مهندســی خودروهای فرمان سمت 

چپ و راست دیگر ضروری نبود.
اف200 ایمجینیشــن پنجره ای 

به آینــده فناوری های مرســدس بنز 
بود زیــرا دارای ســامانه تعلیق فعال 
)اکتیو بادی کنترل( و تشــخیص صدا 
)لینگواترونیک( بود که همراه با کیسه 
های هوای پنجــره و چراغ های جلو 
دوگانه زنــون در مدل های تولید انبوه 
بکار گرفته شــدند. حتــی درهای این 
خودرو که رو به بالا باز می شــدند بعدا 
در مــدل اس ال آر بکار گرفته شــدند. 
ســقف پانورامای شفاف الکترونیکی 
نیز در خودروهایی تولیدی مانند مایباخ 
62 استفاده شد. در شرایطی که اف200 
ایمجینیشن در درجه نخست جشنواره 
ای از فنــاوری های مختلــف بود، اما 
طراحی آن به عنوان پیش نمایشی برای 
اس-کلاس )دبلیــو220( و ســی ال-

کلاس )سی215( عمل کرد.

گروه علمی و آموزشــی- یک 
کارشناس آموزشی گفت: برنامه ریزی 
یکی از اصول مهم در موفقیت کنکور 
است، که دانش آموزان باید به آن توجه 

ویژه داشته باشند.
علــی مهرآبــادی کارشــناس 
آموزشی با اشــاره به اصول مهم برای 
موفقیت و کســب یک نتیجه عالی در 
آزمون سراسری اظهار کرد: موفقیت در 
کنکور به عوامل مختلفی بستگی دارد، 
اما مهم ترین نکته ای که دانش آموزان و 
پشت کنکوری ها باید به آن توجه کنند، 

برنامه ریزی مطالعاتی است.
او افزود: برنامه ریزی های کوتاه 
مدت و بلند مدت دید بسیار خوبی به 
داوطلب می دهد و خیال او را آســوده 

می کند؛ مثلا درس زیســت شناسی را 
تا آخر بهمن ماه بطور کامل یاد خواهم 
گرفــت و در دوران طلایــی عید به 
تســت زنی و مرور مطالب و خواندن 

خلاصه هایی بپردازد که در طول سال 
به جمع آوری آن ها پرداخته است.

این کارشــناس آموزشی با اشاره 
به داشتن محیطی مناسب برای مطالعه، 

تصریــح کرد: بهتر تــا داوطلب از هر 
چیــزی که تمرکــز او را بهم می ریزد 
دوری کند و با فکری آسوده به مطالعه 
بپردازد؛ بنابراین کتابخانه ها و سالن های 
مطالعه از آنجا که محیط آرامی هستند 
و همچنین افرادی مثل خودشــان که 
کنکــور دارند در ایــن مکان حضور 
دارند اشتیاق افراد را برای مطالعه بیشتر 
می کند و می توانند ساعات مطالعاتی 

زیاد و با کیفیتی در آنجا داشته باشند.
مهرآبادی عنوان کرد: نداشــتن 
برنامــه ریزی برای کنکــور می تواند 
موجب افزایش اســترس فرد شــود، 
بنابرایــن باید از قبل بــرای مطالعه و 
آزمون های آزمایشــی برنامه داشــته 

باشید.

برنامه ریزی یکی از اصول مهم در موفقیت در کنکور

گروه علمی و آموزشی- مهرداد 
ویس کرمی با اشاره به لایحه رتبه بندی 
معلمان عنوان کرد: مشکل لایحه رتبه 
بنــدی معلمان از ابتدا تا کنون بر ســر 
موضوع بودجــه آن بود، در این مدت 
پیشــنهادات و بررســی های مختلفی 
نســبت به این لایحه صورت گرفت، 
اینجانب نیز پیشــنهاد داده بودم روند 
رتبه بندی با جایگاه استادیاری دانشگاه 
ســنجیده شود؛ برآورد ما از این امر این 
بود کــه حداقل 50 هزار میلیارد تومان 

اعتبار لازم است.
وی در ادامــه با بیــان اینکه  این 
رتبه بندی شامل همه معلمان همچون 
حق التدریســی ها و بازنشسته ها نمی 
شــود و بلکه صرفا شامل حال معلمین 
پیمانی و رسمی می شود، در بخش دیگر 
گفت: دولت پیشین لایحه رتبه بندی را 
رائه کرده بود ولی چون تغییرات بسیاری 
بر آن اعمال شد همان دولت زیر بار تامین 
هزینه آن نرفــت، نهایتا آقای نوبخت 
رییس ســازمان برنامه و بودجه دولت 
وقت در همان زمــان عنوان کرد که ما 
توان تامین بیش از 20 هزارمیلیارد تومان 
را نداریم، در آن زمان تصور دوستان در 
کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس 
این بود که هرچه مجلس تصویب کند 
دولــت نیز آن را می پذیرد، این درحالی 
این بود که دولت چنین نگاهی نداشت.

نماینده مــردم خرم آباد بیان کرد: 
دولت ســیزدهم هم پس از بررسی ها، 
موضع دولت پیشــین را اتخاذ و عنوان 
کرد کــه ما توان تامین هزینه مورد نظر 
کمیسیون یعنی اعتبار 170 هزار میلیارد 
تومانی را نداریم، این رقم هم صحیح بود 
چراکه برای اجرای آنچه که کمیسیون در 

این لایحه مورد نظر داشت به این میزان 
از اعتبار نیاز داشتیم، نهایتا آقای قالیباف 
رییس مجلس با موافقت نمایندگان در 
صحن علنی لایحه را به کمیسیون ارجاع 
داد تا ایرادات و ابهامات متعددی که در 

لایحه وجود داشت رفع شود، اعضای 
کمیسیون هم با این موضوع که ایرادات 
و ابهاماتــی وجود دارد موافق بودند، بر 
همین اساس اعضای کمیسیون ایرادات 
و ابهامات را رفع کرده و ارتباط لایحه را 

وزارت علوم به کلی قطع کردند، به گونه 
ای که افزایش حقوق معلمان در مقایسه 
با خود آموزش و پرورش انجام شود نه 

با وزارت علوم.
وی توضیح داد: وضعیت کنونی 

لایحه به این صورت می باشد که هیات 
رییسه مجلس لایحه را برای برآورد بار 
مالی پیشــنهاد جدید کمیسیون ارسال 
کرده  است، چرا که اگر شورای نگهبان 
بارمالی تشخیص دهد لایحه را دارای 
ایراد خواهد دانست. ویس کرمی ادامه 
داد: مسعود میرکاظمی رییس سازمان 
برنامه و بودجه در صحن علنی مجلس 
عنــوان کرد که ما نمی توانیم بودجه ای 
بیش از 25 هزار میلیارد تومان برای این 
لایحه در نظر بگیریــم، تلقی اعضای 
کمیسیون مبنی بر این بود که این اعتبار 
عنوان شــده صرفا برای 6 ماه از ســال 
می باشــد، دوستان در کمیسیون نیز در 
ایــن خصوص مصاحبه انجــام دادند 
و عنوان کردند که بله اینچنین اســت،  
اما پــس ازاینکه دولت در جلســات 
کمیســیون حضور پیــدا کردند به این 
موضوع اشــاره کردند که منظور تامین 
اعتبار 25 هزارمیلیاردی برای کل سال 
می باشد نه صرفا برای 6 ماه سال، در پی 
این امر برخی کمیســیون را به متناقض 
گویی متهم کردند، این درحالی اســت 
کــه اینگونه نبوده و صرفا به دلیل تلقی 
اشتباهی که صورت گرفت و نوع اطلاع 
رسانی چنین ســوء تفاهمی صورت 
گرفت، ما قصد طرح مسائل غیرواقعی 
نداریم، برخی اوقات در اطلاع رسانی 

ها خطاهایی صورت می پذیرد.
وی اضافه کرد: دولت هم اخیرا به 
صورت رسمی نامه ای را تدوین کرده 
که این میزان از اعتبار برای یک ســال 
می باشــد و ما بیش از 12 میلیارد و 500 
میلیون تومان برای 6 ماه دوم اعتبار تامین 
نخواهیم کرد، برخی معتقدند صرفا با 
همین میزان از اعتبار این لایحه را برای 

امسال اجرایی کنیم تا بعد تصمیم گیری 
شــود، این درحالی اســت که شورای 
نگهبان اما و اگر هم در بارمالی نخواهد 
پذیرفت. این عضو کمیسیون آموزش 
و تحقیقــات مجلس بیان کــرد: ما از 
دولت انتظار داریم دولت آنچه را که در 
خصوص اعتبار این لایحه در جلسات 
کمیســیون مطرح می کند در رسانه ها 
هم همان را به اطلاع فرهنگیان برساند، 
برای مثــال این را بگوید که این لایحه 
بــه این میزان بار مالی دارد ما این را می 
پذیریم یا نمی پذیریم. دولت در رسانه 
ها تاکید دارد که لایحه باید اجرایی شود 
ولی ایــن را هم بگویند که با چه میزان 
از اعتبار قرار اســت اینکار انجام شود، 
باید منتظر باشیم تا بار مالی اصلاحات 

و پیشنهادات کمیســیون برآورد شود 
تا مشخص شــود دولت اعتبار برآورد 
شــده را می پذیرد یا خیــر؛ اگر نپذیرد 
بایــد یک توافقی میان دولت و مجلس 
صورت بگیرد. این عضو کمیســیون 
آموزش و تحقیقــات ادامه داد: دولت 
معتقد اســت با 25 هزار میلیارد تومان 
می تواند موضوع رتبه بندی را اجرایی 
ســازد، نه دولت روحانــی و نه دولت 
آقای رییسی پیشنهاد اعتباری کمیسیون 
را نپذیرفتند، وقتی در آن ابتدا لایحه از 
دولت آمد نگاه کمیسیون بسیار ایده آل 
بود و معلمین را با اعضای هیات علمی 
دانشگاه ها می سنجید، با این نگاه ایده آل 

کمیسیون، لایحه به اعتباری در حدود 
170 هزارمیلیارد تومان نیاز داشت، اما 
دولت معتقد اســت با 25 هزار میلیارد 
تومان می تواند آن لایحه اولیه را اجرایی 
کــرد، با این روند تغییــر جدی هم در 
حقــوق ها ایجاد نخواهد شــد، برای 
مثال به صورت متوســط ممکن است 
3 تا ســقف 5 میلیون تومان بر حقوق 
هــا افزایش پیدا کند، البته این میزان هم 

شامل همه نخواهد شد.
این عضو کمیســیون آموزش و 
تحقیقات مجلس دربــاره چگونگی 
تامین اعتبارات لوایح عنوان کرد: سیستم 
بودجه به این صورت نیســت که یک 
صندوقی باشــد و دولت از آن صندوق 
اعتبار برداشــت کند، بودجه ســالیانه 

شــامل درآمدها و هزینه ها می شود، تا 
اکنون دو درصد از محلی که قرار است 
هزینه لایحه رتبه بندی از آن تامین شود 
محقق شده است؛ یعنی از اعتبار مورد 
نیاز 20 هزارمیلیاردی صرفا 400 میلیارد 
محقق شــده اســت، دولت باید برای 
تامین اعتبار کافی از قسمت های دیگر 
اعتبار دریافت کند و البته معتقد اســت 
که نمی تواند اعتبار زیادی را هم محقق 
سازد؛ البته بودجه خیلی از قسمت های 
دیگر هم هنوز محقق نشده است؛ چراکه 
ما اکنون شاهد کسری بودجه 400 هزار 
میلیاردی در کشور هستیم.ویس کرمی 
بیان کرد: ایــن مباحث به دلیل بودجه 

ریزی غلطی می باشــد که در این سال 
ها شــاهد آن بودیم، برای امسال دولت 
قول داده اســت با همــکاری مجلس 
بودجه ریــزی به صورت واقعی انجام 
شود، امیدوارم شهامت این کار را داشته 
باشند، مجلس و مردم همراهی کنند تا 
یک بار برای همیشه بودجه ریزی واقع 
بینانه انجام شود، بیشتر اوقات در سالیان 
گذشته تدوین بودجه بر اساس آرزوها 
بوده اســت و موجب ایجاد گره در گره 
برای اداره کشــور می شود، در واقع در 
بودجه واقعی و درآمدی که دولت دارد، 
آن محلی که برای لایحه رتبه بندی در 
نظر گرفته شده است پاسخگوی اجرای 
آن نیست، این را از ابتدا به معلمین عزیز 
اعلام کردیم، در ابتدا فکر می کردند ما 

مخالف اجرای این لایحه هســتیم اما 
نیت ما این است که مباحث با صداقت 
با مردم درمیان گذاشــته شــود؛ یعنی 
مجلس و دولــت باید صادقانه با مردم 
صحبت کنند و این مســائل را توضیح 
دهند، مردم ما این را درک می کنند، طرح 
مباحث متناقض معلمین و مردم را دچار 
ســردرگمی می کند؛ البته درصد قابل 
توجهــی از فرهنگیان متوجه موضوع 
هستند که واقعیت موضوع چیست.وی 
در پایان اضافه کرد: اگر از ابتدا عاقلانه 
برخورد می شــد نه توقعات بی جا و نه 
هزینه ای ایجاد می شد، این روشی است 

که در آینده  باید اصلاح شود.

گروه علمی و آموزشــی-  
معــاون آموزش متوســطه درباره 
میزان تاثیر ســوابق تحصیلی دانش 
آموزان در کنکور 1401 و سال های 

آتی توضیح داد.
علیرضــا کمرئــی معــاون 
آموزش متوســطه، درباره مصوبه 
شــورای عالی انقلاب فرهنگی در 
مورد تغییرات کنکور سراســری از 
ســال 1402 بیان کرد: این مصوبه 
ناظر بــه تغییراتی در ســال 1402 
خواهد بود به این معنا که ســوابق 
تحصیلی دانش آموزان به میزان 60 
 درصــد در پذیرش آن ها اثر خواهد 

داشت.
او ادامه داد: دانش آموزانی که 
برای ســال 1401 در نظام آموزشی 
پایه دوازدهم بوده و داوطلب کنکور 
می شــوند تاثیر سوابق تحصیلی در 
این آزمون را به صورت تاثیرمثبت 
40 درصدی مشاهده می کنند که این 

موضوع طبق قانون پیش می رود.
معاون آموزش متوسطه اظهار 
کــرد: آموزش و پــرورش موظف 
بوده است تا در رویه های برگزاری 
آزمــون به منظور اطمینان بخشــی 

بیشــتر ملاحظاتی انجــام دهد که 
خوشــبختانه جلساتی در این زمینه 
تشــکیل شــده اســت و در حال 
برنامه ریــزی بــرای آزمون هایی با 
اعتبار بیشتر و استاندارد نسبی بالاتر 

انجام دهد.
راهکاری برای جلوگیری 
از تاثیر چند ساعته کنکور بر 
سرنوشت تحصیلی داوطلبان
کمرئی تاکید کــرد که دانش 
آموزان نگرانی بابت روند برگزاری 
کنکور نداشته باشــند خودشان را 
بــرای یادگیری موثــر آماده کنند و 
در کنار آن به تاثیر سوابق تحصیلی 

هم توجه داشته باشند که لازمه این 
موضوع مطالعه عمیق است.

او اضافه کــرد: از 1402 هم با 
تاثیر 60 درصدی سوابق تحصیلی 
تاثیــر نظام آموزشــی را بــر آینده 
تحصیلــی دانش آمــوزان از حیث 
ورود به دانشــگاه بیشــتر شــاهد 

خواهیم که اتفاقی مثبت است. 
معــاون آمــوزش متوســطه 
گفت که به ایــن ترتیب نگرانی که 
خانواده ها و دانش آموزان داشــتند 
که تصــور می کردند سرنوشــت 
تحصیلــی آن ها طی چند ســاعت 
تعیین می شوند، کمرنگ شده و 12 

سال تحصیل اثرگذار خواهد بود.
امــا و اگر حــذف دروس 

عمومی از کنکور ۱۴۰۲
به گفته کمرئی این مصوبه سعی 
دارد بین سنجش و پذیرش جدایی 
قائل شود به همین دلیل به دانشگاه ها 
اجازه داده اســت تا براساس سوابق 
تحصیلــی و حتی نمــره ای که در 
آزمون برگزار شــده توسط سازمان 
ســنجش با اثرگذاری 40 درصدی، 
اگــر لازم بدانــد ملاحظاتــی در 
نظــر بگیــرد و آن هــا را یکــی از 
 ملاک های پذیرش دانشــگاه قرار 

دهد.
دروس  حــذف  دربــاره  او 
عمومی از کنکور از ســال 1402 به 
بعد بیان کــرد: دروس عمومی در 
ضمن پایه دوازدهم که مورد ارزیابی 
قرار می گیرد سهم خود را در سابقه 
تحصیلی دانش آموزان ایفا می کند 
همچنیــن دروس تخصصی هم که 
بایــد در پایه دهم و یازدهم منشــا 
اثر باشد در طول سنوات تحصیلی 
یادگیری مفاهیم آن انجام می شود و 
در سنجش با اثرگذاری 40 درصد، 

تاثیر گذار است.

معاون آموزش متوسطه تشریح کرد:

تاثیر سوابق تحصیلی دانش آموزان در کنکور ۱۴0۱ 

وضعیــت کنونــی لایحــه بــه ایــن صــورت می باشــد کــه هیــات رییســه مجلــس لایحــه 
را بــرای بــرآورد بــار مالــی پیشــنهاد جدیــد کمیســیون ارســال کــرده  اســت، چــرا کــه 
اگــر شــورای نگهبــان بارمالــی تشــخیص دهــد لایحــه را دارای ایــراد خواهــد دانســت.

عضو کمیسیون آموزش مجلس توضیح داد؛

گره کار لایحه رتبه بندی 
معلمان در کجاست؟

عضو کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس شورای اسلامی با تشریح چرایی اختلاف چندین ساله 
مجلس و دولت بر سر اجرایی شدن لایحه رتبه بندی معلمان این موضوع را توضیح داد که دقیقا دلیل این همه معطلی 

در اجرای این لایحه برای چیست؟
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